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Drága? Nem drága? 

BELPOLITIKA 3 

A fészek melege.. 
(Folytatás az 1. oldalról.) 

Az emelés oka: augusztus 1-
jétől 15 százalékkal nőtt a lakos-
sági gázenergia ára (a „nagy-
fogyasz tóknak" másképpen 
számolnak, ezért a megkülön-
böztetés). Mivel a távhőszol-
gáltató vállalat éves gázenergia 
költsége már eddig is 500 millió 
for in t volt , a 15 százalékos 
emelés 75 mil l iós több-
le tköl tséget je lente t t , amit a 
vállalat nem tud kigazdálkodni. 
Az árakat mégsem ők szabják 
meg, ez idén február óta az 
önkormányza t fe lada ta , s a 
hivatal - amely így árhatóság is 
egyben - jóváhagyta az október 
15-én életbe lépő áremelést. 

Ugyancsak újdonság, hogy 
e szezontól már a fogyasz tó 
döntheti el, kér e távfűtést, ha a 
hivatalos idénykezdet előtt be-
köszönt a hideg. Ha 12 celsius 
fok alá esik a hőmérséklet, el-
indítják a fűtést azokon a he-
lyeken, ahol megkötöt ték az 
erről szóló szerződést. Ez már 
nem ingyenes p r ó b a f ű t é s , e 
kategór ia megszűnt , minden 
fűtött napról számla készül, s 
fizetni kell... 

Ne háborodjanak föl a fo-
gyasztók, ha csak 20 Celsius-
fokig fűtenek: ennyi az előírás. 
Az is szabályos, ha szakaszosa 
fűtés, azaz figyelembe veszik a 

nap közben változó külső hő-
mérsékletet. Éjszaka is csök-
kenthetik - akár el is zárhatják 
- a fűtést, ha az időjárás ehhez 
megfe le lő „al ibi t" nyúj t . Ez 
csak a távfűtőknek megtakarí-
tás, a fogyasztóknak nem - a 
számla így sem mutat keve-
sebbet, hála az átalánydíjnak... 

Vígasztalóul annyit: a táblá-
zatunkban közöl átalánydíjak 
még mindig a legalacsonyab-
bak közé tartoznak az ország-
ban: 102 távfű tö t t te lepülés 
közül az utolsó ötben vagyunk 

NY. P. 

Fűtési díjak 1992. október 15-tól 
Átalánydíjas elszámolás: 

a) fűtési hődíj 

b) használati melegvfz-hődfj 

c) együttes rendelkezésre állási díj 
d) rendelkezésre állási dfj 

csak fűtés esetén 
e) rendelkezésre állási díj csak 

használati meleg víz esetén 

regi 
Ft/köbméter/fűtési idény 

u j 
Ft/köbméter/fűtési idény 

73,80 

60,60 

50,28 

30,60 

19,68 

86,40 
Ft/vízköbméter 

70,20 
Ft/köbméter/év 

változatlan 

változatlan 

változatlan 

Bodrácskát megfenyítették, 
Illést elbocsátották 

Pintér Sándor országos rendőrfőkapitány az általa kiszabható 
legsúlyosabb fegyelmi büntetésben részesítette Bodrácska János 
vezérő rnagyo t , Budapes t r endőr főkap i t ányá t . Ugyanakkor 
Bodrácska továbbra is élvezi az ORFK vezetésének bizalmát. 
Erről Pintér Sándor tájékoztatta kedden az újságírókat, miután le-
zárult a BRFK két vezetője elleni vizsgálat. 

Az o rszágos r endőr főkap i t ány e lmondta : a Pest megyei 
R e n d ő r - f ő k a p i t á n y s á g n á l e l ő z e t e s l e t a r t ó z t a t á s b a n l é v ő 
veszélyes, szervezett bűnözőktől még július 26-án érkezett a fel-
jelentés, amely szerint Bodrácska János és Illés Gyula alezredes, 
a BRFK bűnügyi főosztályvezetője egy-egy személyautót kapott 
azért, hogy bűncselekményeket fedezzen. Az ORFK által lefoly-
tatott fegyelmi vizsgálat megállapította, hogy egyik rendőri veze-
tő sem kapott ajándékba autót. Az viszont kiderült, hogy Illés 
Gyula még 1990-ben egy büntetett előéletű személlyel kft.-t ala-
pított. A vállalkozásba Illés társának apportként egy személygép-
kocsit kellett bevinnie. Ez azonban nem történt meg, bár Illés né-
hány napig használta az autót. 

Pintér Sándor főkapitány azonban úgy ítélte meg: méltatlan 
egy rendőri vezetőhöz az ilyen vállalkozásban való részvétel, 
ezért Illést október 13-án lefokozta és elbocsátotta a testülettől. 
(Pintér cáfolta, hogy amikor budapesti főkapitány volt, tudott 
volna a kft.-ről.) Illés ellen - az ORFK korábban keltezett felje-
lentése alapján - hivatali visszaélés alapos gyanúja miatt a 
Budapesti Nyomozóhivatal folytat vizsgálatot. 

A Bodrácska Jánossal szemben lefolytatott vizsgálat során ki-
derült: dokumentumokkal és tanúkkal bizonyítható, hogy a főka-
pitány egy kisszövetkezettől vásárolt gépkocsit. A fegyelmi eljá-
rás során a rendőrség megállapította, hogy a budapesti főkapitány 
titkos belső szabályokat sértett meg - amelyekről államtitokra hi-
vatkozva Pintér Sándor nem beszélt - , Bodrácska ezért kapott 
országos főkapitányi fegyelmit. 

A sajtótájékoztatón megjelent Fábián János, a legfőbb ügyész 
helyettese, akinek hétfői MTI-nyilatkozata a rendőrségi sta-
tisztikákról nagy vihart kavart. Fábián újságírók előtt lényegében 
önmagát cáfolva hangsúlyozta: szó sincs arról, hogy a rendőrség 
manipulálná az adatokat, csupán elszigetelt jelenségekről van 
szó. Az idén a fővárosi és a megyei kapitányságok a statisztikai 
eredményességük függvényében kapnak bizonyos juttatásokat. 

A megyei ügyészségek 18 esetben fedeztek fel adattorzítást, 
összesen mintegy 1000 statisztikai lapon. Ez pedig elhanyagol-
ható mennyiség, mert összességében nem módosítja az országos 
bűnügyi statisztikát - állította Fábián. 

KÖZÉLETI NALPÓ 
MA • 

DR. V Á N Y A I ÉVA, a 18-as 
s z á m ú v á l a s z t ó k e r ü l e t k é p -
viselője 15-17 óráig fogadóórát 
tar t a p o l g á r m e s t e r i h i v a t a l 
ügyfélszolgálatán (Széchenyi tér 
11.). 

A B A L O L D A L I N Ő K SZE-
GEDI KLUBJA kővetkező fog-
l a l k o z á s á t 17 ó r a k o r a Tisza-
parti székház (Tisza Lajos krt. 
2 - 4 . ) 101-es szobájában Gyer-
mek-családegészségügy c ímmel 
tartja. 

AZ INGYENES SZÁMÍTÁS-
T E C H N I K A I T A N F O L Y A M 
k ö v e t k e z ő t é m á j a : A N o r t o n 
s z ö v e g s z e r k e s z t ő és á l -
lománykezelő. Gyakorlatvezető: 
Kelemen Gábor programtervező 
matemat ikus . A foglalkozás 17 
órakor kezdődik, az MDF szék-
házban (Római krt. 31.). 

HOLNAP 
A NEMZETI KISGAZDA és 

P O L G Á R I P Á R T székházában 
(Vic tor H u g ó u. 5.) dr. Lévay 

E n d r e j o g i t a n á c s a d á s t tar t , 
délután 5 órakor. 

* 
A J Á R Ó B E T E G - S Z A K E L -

L Á T Á S J Ö V Ő J E - T E R V E K , 
L E H E T Ő S É G E K t é m á b a n 
fórumot tartanak október 16-án, 
17 ó r a 3 0 - k o r a T i s z t i o r v o s i 
S z o l g á l a t C s o n g r á d M e g y e i 
Intézete előcsarnokában (Szeged, 
Derkovits fasor 7-11.) a Magyar 
O r v o s i K a m a r a C s o n g r á d 
M e g y e i S z e r v e z e t e , a Szeged i 
O r v o s K l u b , a M a g y a r D e -
mokrata Fórum szegedi szerve-
z e t e é s az Á N T S Z C s o n g r á d 
Megyei Intézete rendezésében. A 
fórumot vezeti: dr. Ványai Éva 
a lpo lgármester , dr. Kis Gyula 
országgyűlési képviselő, az Ors-
zággyűlés egészségügyi és szo-
ciális bizottságának elnöke, dr. 
G r e z s a F e r e n c o r s z á g g y ű l é s i 
képviselő. A rendezvényre vár-
j á k Csongrád m e g y e orvosai t , 
gyógyszerészeit és egészségügyi 
szakdolgozóit. 

Nagymarosi 
aggodalmak 

A he ly i é r d e k e k f i g y e -
lembevételét, méltányos kár-
talanítást; követelnék a nagy-
marosi polgárok, ugyanis a 
gigant ikus ép í tkezés követ -
k e z m é n y e i - a te lkek kisa-
játítása, a különböző épületek 
zárolása, a felszámolt üzemek, 
az elmaradt csatornázás - miatt 
h o z z á v e t ő l e g 1,1 mi l l i á rd 
forint kár érte az 5500 lakosú 
D u n a - p a r t i t e l epü l é s t . Ezt 
Gyaraki Frigyes a l p o l g á r -
mes t e r m o n d t a el - aki t az 
^ T I munkatársa a lakosoknak 
a he ly reá l l í t á s i m u n k á k h o z 
fűzött várakozásáról kérdezett. 
A nagyközségben 600 millió 
forint értékű félbemaradt, vagy 
elkészült, de üresen álló épület 
vár gazdára - az osztíák épí-
tőknek készü l t l akó te l ep , a 
műszaki egyetemtől kisajátított 
üdülő, kulcsrakész szálloda - , 
ezek egy részére igényt tart az 
önkormányza t . E lvá r j ák to-
vábbá, hogy a jövőre kezdődő 
r e h a b i l i t á c i ó s m u n k á k a t , a 
Duna -pa r t he ly reá l l í t á sáva l 
kapcsolatos terveket a kivite-
lezők egyeztessék velük. 

Az önkormányzaton belül 
többféle elképzelés is ütközik, 
fö lve tődö t t pé ldául , hogy a 
helyreállítandó Duna-mederbe 
ép í t sék be egy m a j d a n fö l -
állítandó híd pilléreit, ám en-
nek ellenzői is akadnak, egy 
közúti híd - mondják - meg-
bontaná az üdülőterüle t tá j -
jellegét. A helyreállításnál egy 
Duna alatti csőalagút lefek-
tetésének lehetősége is fel-
vetődött, amely közvetlen köz-
úti összeköttetést teremtene a 
visegrádi oldallal. Arról is szó 
van, hogy két strand épül majd 
a nagymarosi parton, az egyik 
t e r m á l f ü r d ő k é n t m ű k ö d n e , 
ahová a gyógyvize t a Duna 
alatt a lepencei strandot tápláló 
f o r r á s b ó l veze tnék át . Az 
önkormányza t fe l szó l í t j a az 
i l l e t ékes t á rcá t a 12-es út 
nagyközségen átvezető másfél 
kilométeres szakaszának kor-
szerűsí tésére, még a rehabi-
litációs munkálatok beindítása 
előtt. 

Oktatási egyeztetések 
A szegedi ö n k o r m á n y z a t 

oktatási és ifjúsági bizottsága 
elfogadta a város új közokta-
tási koncepciótervezetéről tar-
tandó szakmai egyezte tések 
menet rendjé t . Eszerint a bi-
zottság tagjai e lsőül ma 15 
órakor a pedagógus szakszer-
vezetek szegedi küldötteivel 
találkoznak a Városházán. A 
következő esemény a 19-i köz-
meghallgatás lesz ( I f j ú s á g i 
Ház, 17 óra), majd 20-án, ked-
den 15 órakor a középiskolai 
igazgatói munkaközösségek 
küldötteit várják a városháza 
dísztermébe. Másnap, 21-én 14 
órakor az óvodák, majd 16 óra-
kor az általános iskolák képvi-
selőivel egyeztet a bizottság. 
Ugyancsak 21-én a Szegedi Ér-
dekegyeztető Tanács ülésének 
napirendjén is szerepel a köz-
oktatási koncepció témája. 

A koncepciót tárgyaló köz-
gyűlés előtti utolsó egyeztetés-
ként október 26-án, hétfőn 15 
órakor megtartja zárótalálko-
zóját az Oktatási Fórum. A fó-
rum szerepét a tervezet elfoga-
dása után a koncepcióban meg-
ha tá rozo t t é rdekegyez te té s i 
mechanizmusok veszik át. Az 
Oktatási Fórum megbeszélését 
a- v á r o s h á z a d í s z t e r m é b e n 
tartják, és a koncepció ügyében 
nyitott valamennyi egyéni és 
tantesületi vélemény előtt. 

Támogatás 
mozgássérülteknek 

Csaknem félmillió forinttal 
gyarapodott az Együtt-Lét Ala-
pítvány tőkéje Szautner Edit 
vállalkozása nyomán. A hölgy 
szeptember 15-én vágott neki 
Európa útjainak azzal a céllal, 
hogy támogatókat szerezzen a 
mozgássérült gyermekeket fel-
karoló társadalmi szervezet-
nek. 

A visszatérése alkalmából 
rendezett keddi sajtótájékozta-
tón elmondta: nem kis szeren-
cséve l ugyan , de a vá l la l t 
határidőn belül, 19 nap alatt 
sikerült megtennie a tervezett 
20 000 kilométeres utat. 

Világkiállítás 

Hogyan palyazhatunk? 
(Folytatás az 1. oldalról.) 

Az expóról beszélgettek hétfőn a szegedi biológiai kuta-
tóintézetben. Első tudósításunkba nem fért bele néhány infor-
máció, amely fontos lehet, hiszen leginkább gyakorlati kérdé-
sekben voltak tájékozatlanok némely megjelentek. így például 
még egy önkormányzati hivatalnok sem tudta, hogy hol lehet 
pályázati kiíráshoz jutni. De rajta kívül is panaszolták, hogy 
„nyomtatvány hiányában" nem tunak előre lépni. 

Barsiné Pataky Etelka kormánybiztos elmondta, hogy dönteni 
kellett: hogyan osszák szét az országban a pályázati kiírásokat. 
Ha csak a nagyvárosok kapnak belőle, a kisebb települések ismét 
hátrányos helyzetben érezték volna magukat. Ezért határoztak 
úgy, hogy az országban működő nyolc köztársasági megbízotti 
hivatalban lehet csak hozzájutni a papírokhoz. Az első példányt 
még ingyen vehet ik át az é rdek lődők , de minden további 
nyomtatványért 500-500 forintot kell fizetni. A pályázati fölté-
telekkel kapcsolatos kérdésekét október 25-éig lehet föltenni, s 
november végéig mindenki megkapja a választ. 

Az időközben megalakult Világkiállítási Társadalmi Tanács-
nak már az összetétele is jelzi, milyen feladattal jött létre: vállal-
kozók és az önkormányzatok képviselői fele-fele arányban vesz-
nek részt a munkában. Céljuk az, hogy a világkiállítás szervezé-
sével kapcsolatos vélemények eljussanak a legfelsőbb fórumokig. 

Ugyancsak a világkiállítási tanács fogadja majd el a beküldött 
pályázatok közül azokat, amelyeket megfelelő színvonalúnak ítél. 
A döntésben jelentős előkészítő szerepet játszik a világkiállítás 
pályázati bizottsága, amely a minisztériumok, köztársasági meg-
bízotti és önkormányzati hivatalok képviselőiből tevődik össze. 
Ennek előterjesztése alapján döntenek a pályázatok felett. 

A hétfői beszélgetés résztvevői között voltak, akik túlságosan 
rövidnek találták a pályázatok beadási határidejét. Nem árt 
tudni, hogy a konkrét pályázatokat 1993 februárjától 1994 szep-
temberéig lehet benyújtani. Részletesebb fölvilágosítással - és 
nyomtatvánnyal - a köztársasági megbízottak irodái szolgálnak. 

NY. P. 

Antall József fogadta 
a lengyel külügyminisztert 

Antall József miniszterelnök 
kedden a Parlamentben fogadta 
a lengyel kü lügymin i sz te r t . 
Krzysztof Skubiszewski a ma-
gyar külügyminiszter meghívá-
sára, háromnapos hivatalos lá-
togatásra érkezett Magyaror-
szágra. 

A ta lá lkozón - melyről a 
Kormányszóvivői Iroda közle-
ménytjuttatott el az MTI-hez -

a magyar kormányfő tájékoz-
tatta lengyel partnerét a ma-
gyar külpolitika legfontosabb 
a l ape lve i rő l ; a r ró l a f o -
lyamatról , amelyet a Varsói 
Szerződés felbomlása jelez, és 
azokról a törekvésekről, ame-
lyek Magyarországnak a kü-
lönféle nemzetközi együttmű-
ködési szervezetekbe való in-
tegrálódását célozzák. 

Mészáros A ttila 
Új söprű, jól söpör - gondol-

hatjuk, hiszen bár Mészáros Attila 
a tápéi időközi helyhatósági 
választás eredményéről vasárnap 
este háromnegyed hétkor értesült, 
de már hétfőn reggel - tisztéből 
eredően - levelet írt a városgond-
nokságnak, hogy előkészítse a hét-
végi lomtalanítást. Délután pedig 
egy panaszost kísért el az egyik 
utcába, hogy az ottani csator-
naépítssel együtt járó kellemet-
lenség mielőbb megoldódjon. 
Hiába: sokan várták már, hogy a 
tápaiaknak ismét legyen vezetőjük 
és képviselőjük a Torony alatt. 

Mészáros Attila kedves időtöl-
tése az autóvezetés volt, de egy 
súlyos műtét következtében ma 
már fárasztónak találja. A lo-
vaglást is abba kellett hagynia. 
Most a biokertészkedéssel pró-
bálkozik. Ebben is számíthat ki-
sebbik leánya és felesége segít-
ségére. „A nejem kitűnően főz -
mondja - , kedvenc ételem nincs, 
de szeretem a disznótorost, a pala-
csintát és a rétest." A nagyobbik 
lánya már dolgozik, kozmetikus. 
A család szemefénye „Törperős, 
az okos és akaratos kislány ", a 
kétéves unoka. 

- Ellenfelei mondják, hogy 
„mozgósított", „ház.alt" megvá-
lasztása érdekében. Ön miben lát-
ja sikeres szereplésének titkát? 

- Nem titok, hogy „visszais-
merkedtem" Tápéval, hiszen több 
mint 20 évig a munkám elszólított 
innen, ezért csak aludni jártam 
haza. Úgy láttam helyesnek, hogy 
biciklire üljek, s végigjárjam a 
falut, hogy az ismerőseim véle-
ményét kérdezzem és megis-
meijem a gondokat, aztán megke-
restem a tápai nagycsaládokat, a 
részönkormányzat tagjait, s vé-
leményüket kértem. Ennek alapján 
döntöttem úgy, hogy indulok a 

FOTÓ: SCHMIDT ANDREA 

választáson, ennek alapján dol-
goztam ki a programomat. Ezután 
több párt képviselője is segítséget 
ajánlott, de én az MSZP támo-
gatását fogadtam el, mert korrekt 
partnernek találtam. Minimum 
minden harmadik szavazatot a 
szocialistáknak köszönhetek. 

- Független jelöltként, MSZP 
támogatással győztesként futott be. 
A továbbiakban hogyan alakulnak 
kapcsolatai a szocialistákkal? 

- A tápaiak kívánságának meg-
felelően a szegedi közgyűlés füg-
getlen frakciójának munájában 
veszek részt, ahol egyébként a 
szocialista párthoz tartozó képvi-
selők is tevékenykednek. Nem 
akarok egyetlen pártnak sem tagja 
lenni, s ezt az MSZP tiszteletben 
tartja. Szakértői hálózatuk 
támogatására viszont ezentúl is 
számíthatok. . 

- A szegedi képviselők gyüle-
kezetében mi lesz a dolga? 

- Elsősorban a tápaiak érdekei-
nek képviselete. Ezen kívül - mint 
a testület egyetlen agrárszak-
emberének - kötelességem, hogy 
az ágazat átalakulásával kapcso-
latos gondokra irányítsam a 
figyelmet, részt vállaljak a mun-

kavállalói érdekképviseletekkel 
való együttműködésből. 

- Az itteni kérdések kérdésére -
Tápé Szegednek egyik városrésze 
vagy önálló község legyen - mi a 
válasza? 

- Szívem szerint az önállóság-
ra voksolnék, de ennek ellentmond 
a józan ész. Meggyőződésem,' 
hogy több pénz jut az itteni sürgős 
beruházásokra - például a csator-
názásra, az úthálózat fejlesztésére, 
a parkosításra - ha Szeged kert-
városává akarunk válni, mint ha 
az önállósággal együtt járó gon-
dokkal akarunk megbirkózni. 

- A botránysorozat után előd-
jével milyen a viszonya? 

- Ismerőseim azt mondják, ne 
alázkodjak meg a volt képviselő 
előtt. A falu érdekében én mégis 
meg fogom keresni és a segítségét 
kérem... 

- Szinte a megválasztását kö-
vető pillanatban munkához látott. 
Tápé képviselőjének mi a legsür-
gősebbfeladata? 

- Békét akarok. Meggyőződé-
sem, hogy az emberekben tettvágy 
buzog, amit úgy lehet a legjobban 
hasznosítani, ha mindenki azt érzi: 
megbecsüljük, tiszteljük őt és« 
számítunk a munkájára. Létre kell 
hozni egy 30-40 fős tanácsadó 
testületet, mely segítené a gondok 
feltárását és az információáram-
lást. A részönkormányzatnak 
bizonyítania kell, hogy megoldást 
keres minden egyes panaszra, 
lakossági észrevételre. Az átgon-
dolt lépésekhez egy komplex 
fejlesztési terv kidolgozása elen-
gedhetetlen. Remélem, a második 
év végén úgy tudom átadni a 
stafétabotot, hogy valósággá válik 
a jelszóm: „Együtt, egymásért, 
Tápéért!" 

ÚJSZÁSZI ILONA 


